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I. Elnökségi ülés 

 

A nyári szünetet követően, augusztus 4-én ült össze ismét az elnökség. Süle András, a 

szokásokhoz híven, az előző ülés óta történt események ismertetésével kezdte beszámolóját. Az 

alaphangot egy gyorsétterem kijelzőjéről kölcsönzött üzenettel adta meg, amely szerint a nagy 

kérdés: Szeretnéd folytatni? A válaszadást a résztvevőkre bízta, de figyelmeztetett: az is fontos, 

hogy a kérdés mire vonatkozik.  

 

Süle András először a május 25-i, az Európai Gyógyszerügynökséggel (EMA) történt 

találkozót részletezte. Az ügynökség képviselőivel negyedévente találkoznak, de ezúttal 

rendkívüli találkozóra került sor. Ennek fő célja az elektronikus betegtájékoztatók, a 

szerializációs adatbázisban tárolt információk másodlagos felhasználása, a gyógyszerhiányok 

és a vakcináció megvitatása volt. Süle András a gyártói lobbitevékenység megnyilvánulásaként 

értékelte, hogy a gyártók kiálltak a kizárólagos e-betegtájékoztató mellett, megtoldva érveiket 

a környezetvédelmi aspektussal. A találkozón a gyógyszerészek hangot adtak szakmai 

kétségeiknek: be tudná-e tölteni szerepét a mai informatikai állapotok közepette? Tartunk-e ott, 

hogy mindenki hozzáférhet a rendszerhez? Tudják-e a betegek értelmezni, használni majd a 

rendszert? Úgy látta, hogy bevezetése esetén fennáll a veszély, hogy a gyártók tárolni tudják a 

felhasználók azonosítására és követésére vonatkozó adatokat az oldalukról történő letöltések 

alapján. A szerializált gyógyszerek adatait tartalmazó adatbázis információinak másodlagos 

felhasználása is hasonló tőről fakad – szögezte le; a gyártóknak biztosított hozzáférés lehetővé 

teszi a rendszerben tárolt adatok piackutatásra, a gyógyszerhiányok kezelésére, marketingre 

vonatkozó használatát. Sőt, adott esetben még az ellátás egyenlőtlenségét és indokolatlan 

eltéréseit is okozhatná.  

A gyógyszerhiány továbbra is komoly probléma – folytatta beszámolóját az elnök. Különösen 

a plazmaszármazékok és a citosztatikumok európai szintű hiánya aggasztó. Jó hír, hogy a hazai 

gyártókapacitások várható bővülésével a hazai ellátásbiztonság javulhat, de az alapanyaghiányt 

ez sem oldja meg.   

A vakcináció témájában felmerült a Covid elleni, negyedik oltás kérdése. Az EMA a 60-65 év 

alattiaknak nem javasolja, de láthatólag nincs kiérlelt, egységes álláspont. A második booster, 

vagyis a negyedik oltás változatlan összetételű oltóanyaggal javasolt. Itthon arra számítanak az 

elnökség tagjai, hogy nagyon sok lejárt vakcina lesz, még akkor is, ha a mostani gyakorlat 

szerint újabb három hónapra meghosszabbítják lejáratukat.  

A vakcináció ügyében megbeszélés volt az Egészségügyi Szakmai Kollégium, valamint 

háziorvosi szervezetek részvételével. Ezen körüljárták a Covid-ambulanciák működtetésének 

módját. Az ambulanciák rendszerbe állításával a betegek időben hozzájuthatnának a speciális 

gyógyszerekhez. Jelenleg a lefedettség sajnálatosan nem elégséges – vázolta a helyzetet Süle 

András.  
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Május 27-28. között, Belgrádban tartották meg a Szerb kórházi gyógyszerészek 

kongresszusát. Ennek nemzetközi szekciójában hangzott el Süle András előadása „A válságok 

természete, lehetőségeink válságok idején” címmel. 

Az EAHP idei közgyűlése június 7-12. között, Brüsszelben zajlott. Ezen két magyar küldött, 

Hantos Mónika és Horváth László képviselte hazánkat. Az elnökséget Hantos Mónika 

tájékoztatta a különleges érdeklődésű csoportok munkájáról. Süle András az EAHP aktuális 

feladatait sorolva az országfelmérések, a változó szerepek felmérésének ügyével folytatta. A 

felmérés a kórházi gyógyszerészeti gyakorlat jelenlegi helyzetének minden részletére kitért, így 

egy „átfogó pillanatfelvétel” készült, amely összehasonlítható lesz az öt évvel ezelőttivel.  

Az ECPhA, az európai határokon átnyúló akkreditációs szervezet lassan végére ér feladatának; 

a tervezet 95%-os készültségben van. Most a jogi kérdések végső rendezése folyik, így az év 

végére megvalósulhat a kreditpontok, a nemzetközi konferenciákon való részvétel kölcsönös 

nemzetközi elismerése.  

 

A közgyűlés után, június 12-16. között került sor az Amerikai Kórházi Gyógyszerészeti 

Társaság (ASHP) nyári ülésére Phoenixben. Süle András az oktatási szekció munkájában 

vett részt. A gyógyszerészi szakképzés kórházi leágazásáról és a curriculum uniformizálásáról 

az amerikai társaság elképzelése a hazaihoz hasonló. Az elnök meglepőnek tartotta, hogy az 

egyes államokban az oktatás követelményrendszere milyen jelentős mértékben különböző. A 

tengerentúlon is jellemző a szakemberhiány, kevés a képzőhelyek kimeneti kapacitása. Nem 

megfelelő a gyógyszerészképzés curriculumának egyenszilárdsága sem, vagyis az ottani 

helyzet kicsit hasonlít a magyarra abban a tekintetben is, hogy a végzett gyógyszerész kijöhet 

úgy az egyetemről, hogy csak alig valamit tud a kórházi gyógyszerészetről.  

Az Egyesült Államokban zajló szakmapolitikai folyamatok közül az egyik leghangsúlyosabb a 

kórházi szervezet nyitása az alapellátás felé; a háziorvosi praxisközösségekbe saját berkeikből 

delegálnak gyógyszerészeket. Ezzel létrejön a folytonosság a kórházi és az alapellátás között. 

Ez zökkenőmentesen zajlik több helyen, például Idahoban; a gyógyszerészeknek felírási, 

módosítási és megállítási joga van a gyógyszeres terápia alakításában.  

Süle András – folytatva az amerikai gyógyszerész társaság tanácskozásáról szóló beszámolóját 

– elmondta: Amerikában a háziorvosok nem támogatják, hogy a három év alatti gyerekeket 

gyógyszerészek oltsák Covid ellen, de e kor felett ez általános gyakorlat. Működik a 

távegészségügy: a Covid-tesztet az egyik legnagyobb online áruház aznap kiszállítja és 

kiértékelésre el is viszi. Az eredmény 24 órán belül megvan. A beteg az orvossal 

távkonzultációt folytat, ennek keretében rendel az orvos gyógyszert, amelyet szintén még aznap 

kiszállítanak. A teljes folyamat maximum két nap alatt lezajlik. A rendszernek köszönhetően a 

személyes háziorvosi vizitek száma 80%-kal csökkent a háziorvosi rendelőkben.  

 

Az elnök elismeréssel szólt a június 24-i Premier Estről. „A rendhagyó formátum, a 

témaválasztás – minden visszajelzés szerint - nagyon sikeres volt” – jelentette ki. „Ennek 

köszönhető, hogy a részvétel is megugrott, sok az új arc, ezért a helyszínt kezdjük kinőni” – 

tette hozzá. Pongrácz Gábor javasolta, hogy vizsgálják meg a részvételi tendenciákat, és a 

további munka során annak megfelelően készüljenek fel a következő évekre. Tátrai Tibor 

mindenkit figyelmeztetett arra, hogy a következő est dátumát már most jegyezze fel naptárába: 

2023. június 30.  

 

Hamburg adott helyett az Onkológiai gyógyszerészet 5. európai kongresszusának június 

29-július 2. között. A fő téma a betegbiztonság és a kórházi gyógyszerészek kiterjesztett 

kompetenciái voltak.  
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Az Európai Bizottság DG Sante (a Bizottság Egészségügyi és Élelmiszer-biztonsági 

főosztálya) július 14-én folytatta a közös képzési keretrendszer kialakításának munkáját. 

Süle András szerint a folyamat csak nehezen halad előre.  

 

A Hankó Zoltánnal folytatott, július 28-i megbeszélésen a kórházi gyógyszerészet jövője 

volt a téma. „A Kamara elnöke pozitívan látja a jövőt, nem érzékel a kórházi gyógyszerészetet 

háttérbe soroló törekvéseket, ilyen hangulatot vagy szándékot” – fogalmazta meg Süle András 

a lényeget. A kórházi alkalmazotti állandó bizottság vezetőjének Süle András Attl Orsolyát 

ajánlotta.   

 

Az ülésen Koncz Mária ismertette a videóprojekt hátterét. Elmondta, hogy minimális 

költségvetésből, egy telefonnal és egy mikrofonnal forgatták le. A technikai feltételekről és 

munkákról Pongrácz Gábor gondoskodott, az animációk, a vágás, a zene Rékassy Eszter 

grafikus munkája. A felvételek a Premier G. Medben és a tatabányai Szent Borbála Kórházban 

készültek. A cél a kórházi gyógyszerészet-gyógyszerészek bemutatása volt, a szokásostól 

eltérő, kreatív és figyelemfelkeltő módon. Nem volt cél a tökéletes technikai megvalósítás, 

hiszen ehhez a feltételek sem voltak adottak. A szereplők lelkes és elhivatott amatőrök, kollégák 

voltak, akik hitelesen tudták képviselni az üzenetet. A filmen az is látszik, hogy a stáb élvezte 

a forgatást, szerette a feladatot. Ez átjön; a videónak van egy jó kisugárzása, hangulata – ami 

valóban meggyőzi a nézőt. 

 

A hivatásunkat bemutató videó linkje:  

https://korhazigyogyszereszek.hu/Korhazi_gyogyszereszek_01.html  

 

Az MGYK-KKTSZ új honlapja itt érhető el: https://korhazigyogyszereszek.hu/ 

 

Új honlapunkon olvashatók az elnökségi ülésekről, a fontosabb eseményekről készült 

tájékoztatók. A médiában való megjelenések és a tájékoztatók külön menüpontban találhatók. 

A kezdőoldalon tekinthetik meg a kórházi gyógyszerészekről készített videónkat. Azzal a céllal 

indítjuk útjára, hogy minél többen szerezzenek tudomást rólunk, minél többen ismerjék meg 

hivatásunkat. Kérjük, hogy lájkolják és osszák meg – lehetőség szerint – a kórházak honlapjain 

és saját FB-oldalukon is! (A megosztáshoz használhatják új honlapunk linkjét.)  

 

 

II. Küldött Közgyűlés 

 

Az elnökségi ülést követően, 14 órakor a jelenlévő küldöttek létszámának ellenőrzése (14 

fő) és a határozatképesség (13 fő) megállapítása után a gyűlés levezető elnökéül Süle Andrást 

választották meg.  

A tájékoztatók és a szavazások előtt megválasztották a szavazatszámolókat, a 

jegyzőkönyvvezetőt és a jegyzőkönyv-hitelesítőket.  

Napirenden szerepelt, de jelöltek hiányában elmaradt a két, országos küldött megválasztása. A 

területi választási bizottság, elnöke, Nouri-Rapajkó Ivett beszámolt arról, hogy mindössze hat 

jelölőív érkezett vissza, de az ezeken szereplők nem fogadták el a jelölést. Így - országos 

küldöttjelöltek hiányában - nem lehetett választói gyűlést tartani. 

 

Az elnöki beszámoló ez után következett. Süle András megállapította, hogy 2020-ban volt az 

utolsó ilyen találkozó. Az azóta eltelt időben itthon és a világban is számos változás, 

átrendeződés történt - folytatta az értékelést. Ezek között mérföldkőnek nevezte a bérrendezést, 

https://korhazigyogyszereszek.hu/Korhazi_gyogyszereszek_01.html
https://korhazigyogyszereszek.hu/
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mert az „ténylegesen, véglegesen és egyértelműen a kórházi orvosokkal azonos módon történt 

meg. Ez a mögöttes tartalom tekintetében is megnyugtató helyzet, amelyben a kórház 

versenyképes területté vált a frissen végzett diplomások, és nem csak azok számára. A 

bérrendezés a pénzügyek helyett kinyitotta az ajtót szakmai tartalom előtt. Ez a számokban is 

megmutatkozott” – értékelte a változást. Negatívumként említette viszont a feladatkörök és 

egyéb mutatók szerinti differenciálás hiányát a bértáblában. „Korábban volt erre ígéret, de eddig 

nem történt meg” –zárta a témát.  

„Minden területi elnöki értekezleten részt vettünk; a területi szervezetek elnöksége átfogó és 

országos kérdésekben próbált konszenzusos álláspontot, eredményt elérni. A témák számunkra 

néha kissé távoliak voltak.” – részletezte a TEÉ-vel kapcsolatos tapasztalatait. Számunkra is 

érdekesnek, fontosnak nevezte a képzést, annak reformját, a kimeneti rendszernek a 

munkaerőpiaci igényekhez való igazítását és aktualizálását. Úgy látta: „Volt szándék a 

korszerűsítésre, de a lendület mintha megtört volna. Vannak jelek ezzel ellentétes 

mozgásirányra is, pl. a képzési kontingensek megoszlása tekintetében” – fűzte hozzá.  

 

A vakcináció kérdését az eltelt időszak visszatérő problémájaként említette. Ismertette a 

KKTSZ, illetve egy szakdolgozatos hallgató által kezdeményezett kerekasztal-beszélgetés 

előzményeit. A hivatalos szereplőket – szervezésünkben - sikerült megszólaltatni. Egyetértés 

volt abban, hogy a gyógyszertárakban végzett vakcináció indokolt és hasznos lehet. A Kamarát 

azzal bízták meg, hogy dolgozzon ki egy munkatervet, amit - Hankó Zoltán felkérésére - 

kidolgoztunk – folytatta Süle András. Született egy módszertani javaslat, amely kitér a 

tevékenység minden részletére, a pénzügyi feltételekre. Ezt a TEÉ egyhangúan elfogadta, de 

közben alábbhagyott a lendület, és most nem tudjuk, hogy mi lesz a sorsa – foglalta össze a 

témát. Annyi tudható, hogy az NNK kérte az egyeztetések újraindítását, legalábbis a 

fakultatívan felvehető vakcinák esetében – egészítette ki az elnök történtek felsorolását.  

 

Süle András megemlítette, hogy a Covid-gyógyszerek megjelenése a közforgalomban számos 

kérdést vetett fel mind a finanszírozás, mind a felelősségvállalás területén, például a 

Favipiravirral kapcsolatos tájékoztatásban.  

 

„Közlönyök éjszakájának” nevezte a 2020. december 30-én, a Magyar Közlönyben megjelent, 

az egészségügyi átrendeződésre vonatkozó szabályozást, amelynek keretében Budapest és az 

ország ellátási rendszerét szétválások és fúziók mentén szabták át. Mint mondta: kiderült, hogy 

eredetileg átmeneti rendelkezésnek szánták az átalakítást, ami aztán, több-kevesebb sikerrel, 

véglegessé vált.  

Az elmúlt időszak eredményeként könyvelte el az országos tiszti főgyógyszerésszel az 

intenzívebb, élőbb kapcsolat kialakítását. Ennek is része van abban, hogy El Koulali Zakariás 

számos témában partnernek tekint minket, képviseli ügyünket - mondta. 

 

A közbeszerzésekkel kapcsolatban megjegyezte, hogy azok - a korábbi aggodalmakhoz képest 

- szerencsésen alakultak; a KEF-nek javaslatokat, szakmai inputokat lehet tenni. Létrejöttek a 

szakmai képviselőkkel való egyeztetés fórumai is, és a bíráló bizottságokban is van kórházi 

gyógyszerész. „Pozitívabb a kép, de vannak még nyitott kérdéseink” – összegzett. Az utóbbiak 

között említette az online felület kérdőjeleit, ám az elhangzott ígéretek szerint lesz új, gyorsabb, 

jobban kezelhető verzió – tette hozzá. 

 

Az OKFŐ-helyetteseként dolgozó Takács Péterrel, aki ma a Belügyminisztérium 

egészségügyért felelős államtitkára, már 2021 májusában megtörtént a kapcsolatfelvétel, 

amelyet azóta több találkozó is követett – tájékoztatta a jelenlévőket.  Az államtitkár nyitott 
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volt a beszélgetések során, és az e-mailes és az online kapcsolat is működik – erősítette meg. 

Takács Péter a gyógyszertévesztések ügye iránt is érdeklődést mutatott, és napirendre tűzte az 

EESZT-hez való hozzáférés kérdését. „A kórházi gyógyszerészettel kapcsolatos nyilatkozatai 

nagyon kedvezőek, átfogóan érzékeli kurrens problémáinkat; jelentős fejlődési potenciált lát a 

területben” – idézte az államtitkár szavait.  

A beszámoló folytatása során szimbolikusnak értékelte a Magyar Crohn-Colitises Betegek 

Egyesületével való kapcsolatfelvételt, amely szoros és kétirányú. Részt vettünk a gyulladásos 

bélbetegek világnapjának eseményén, amelyen a betegkörnek szóló előadást párbeszéd követte. 

Az elnök továbbra is fontosnak tartotta a betegek megszólítását és a szervezeteikkel való jó 

kapcsolatok kialakítását, ápolását. „Ez ismertségünket és elismertségünket szolgálja” – húzta 

alá az ügy jelentőségét. 

 

Az utánpótlás, az ifjúsági ügy képviseletében Tátrai Tibor mellett Szabó Alexandra is komoly 

feladatot lát el. Ketten, megosztva végzik a Premier-est, a csereprogram, a pályázatok 

szervezését, a hallgatói szervezetekkel, az egyes hallgatói önkormányzatokkal – és kiemelten a 

HUPSA-val - való kapcsolattartást. (Részletesebben ld. a tájékoztató elnökségi ülésről szóló 

részében.) 

 

Az elmúlt két évben megkezdődött; illetve folytatódott a Kórházszövetséggel, az Orvosi és 

Szakdolgozói Kamarákkal is a kapcsolatépítés – jelezte Süle András. 

Az együttműködések közül kiemelte az egészségügyi államtitkárság szervezeteivel való 

tevékenységet – például a módszertani levelek kidolgozását –, de úgy látta, hogy az eredmény 

nem arányos befektetett munkával; sok terv, dokumentum a fiókban landol. Ezek között sorolta 

fel a betegágy melletti kórházi gyógyszerészi szerep, a behozott gyógyszerek eljárásrendje, a 

speciális finanszírozásra vonatkozó javaslat és az automatizált gyógyszerosztás ügyét. Ezekben 

az esetekben a módszertani levél nem jól szolgálja, különösen a tárgyi és személyi feltételek 

vonatkozásában az előrelépést – fogalmazott. 

 

Az elnök a KKTSZ nemzetközi kapcsolatainak alakulását, eseményeit is röviden összefoglalta. 

Az elnökségi ülésen elmondottakat kiegészítette azzal, hogy „intenzív ténykedésüknek” 

köszönhetően több találkozóra, kapcsolatfelvételre is sor került, például az Európai Bizottság 

egészségügyi biztosával, akivel főleg a Covid-specifikus terápiák koordinálásáról és a 

gyógyszerhiányokról tárgyaltak (ld. az elnökségi ülésről készült összefoglalót). Összegezte az 

Európai Gyógyszerügynökséggel és az ECPhÁ-val szervezett megbeszélések lényegét is. Ez 

utóbbit kiegészítette azzal, hogy a kreditpontok számítása és kölcsönös elismertethetősége a 

szakorvosi továbbképzési rend mintájára, azzal homológ módon, vagyis egy már működő, 

kitaposott úton valósulhat meg.  

 

A KKTSZ fejlesztései között sorolta fel az elnök a rendszeres tájékoztatókat, amelyek 

segítségével a tagok értesülnek a szervezet, az elnökség tevékenységéről és az aktuális 

ügyekről, azok fejleményeiről. A Kamara FB oldalán is jelen vagyunk többé-kevésbé - mondta. 

Elkészült saját weboldalunk (korhazi gyogyszereszek.hu), és teljesült a videóprojekt, a minket 

bemutató kisfilm terve – mindezzel javul láthatóságunk. Előrelépés Kocsár Ilona medical 

writerként való bekapcsolása a munkába. Folytatjuk a betegbiztonsági projektet; sok 

standardizált anyagot, tudást gyűjtöttünk össze. Továbblépünk az oktatási programmal is – 

sorolta az elnök a megindult folyamatokat. 

 

Összegezve így értékelte az elmúlt két év teljesítményét: „Erőnkhöz, kapacitásunkhoz képest 

megtettünk mindent, és egy kicsit többet is. Célszerű lenne a kórházi gyógyszerészeti, tágabban, 
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gyógyszerészeti, még tágabban, egészségügyi törekvéseket összehangolt cselekvésekre váltani, 

fokozni a szervezeti együttműködéseket.”  

 

Az elnöki beszámoló után Pongrácz Gábor - a költségvetési sorok alapján - ismertette a 

szervezet anyagi helyzetétét. Elmondta, hogy a taglétszám folyamatosan emelkedik. Ennek 

megfelelően az ügyek, az átjelentkezési kérelmek száma is magasabb.  

Pongrácz Gábor elmondta, hogy a napirenden szereplő küldöttközgyűlési határozatok 

meghozatala jelenleg egy formális aktus, mert azokat a COVID ideje alatti szabályozásnak 

megfelelően az elnökség már elfogadta, valamint azokat az Felügyelő Bizottság is jóváhagyta. 

A veszélyhelyzet alatt a gyűlés összehívásra nem volt lehetőség, ezért utólag, formálisan a 

küldöttközgyűlésnek is el kell fogadnia ezeket a döntéseket. Az elmondottakat kiegészítette 

azzal, hogy a 2022. és a 2023. évi költségvetés ill. költségvetési tervezet elfogadása új, 

szükséges döntés. A 2023-as tervszámok értelmezéséhez hozzáfűzte: jövőre az eddigi 46% 

helyett csak a tagdíjak 43%-át kapja meg a szervezet, mert átléptük a 600 fős létszámot. A 

jelenlegi létszám 619 fő.  

A szervezet pénzügyi egyenlegét évenkénti táblázatokkal ábrázolta. A Covidos évek 

megtakarítása az elmaradt rendezvényekből, a küldöttközgyűlés kieséséből és az utazási költség 

jelentős csökkenéséből származott. Mindkét évben a kiadás alatta maradt a bevételnek, ezért 

„van mozgásterünk” – jelezte a titkárságvezető. A megtakarítást a küldöttközgyűlés által 

meghatározott célokra, a tagok javára használják fel. Elismételte a korábbi években 

mondottakat, miszerint az elnökségi tagok munkájukért külön díjazásban nem részesülnek, csak 

utazási költségtérítés és a konferenciákon való részvétel költsége illeti meg őket. Az eddigi 

megtakarításból az első ingyenes továbbképzést, a stáb bővülését, eszközbeszerzést, honlap-

fejlesztést és a videó előállítását finanszíroztuk – tájékoztatott.  

 

Ezután az FB elnöke, Cseh Ibolya javasolta a mérlegbeszámoló elfogadását, majd megköszönte 

az FB tagjainak és Pongrácz Gábornak pontos munkáját.  

A küldöttközgyűlés egyhangúan elfogadta a mérlegbeszámolót és az FB munkájáról szóló 

beszámolót. 

 

Az Etikai bizottság elnöke, Csiri Ibolya is beszámolt az utóbbi két év munkájáról. Ebben 

részletesen felsorolta a felmerült kifogásokat, hiányosságokat. Beszámolt arról is, hogy még 

2020-ban, prof. Paál Tamás kezdeményezésére egy felmérést végeztek az etikai bizottságok 

egységes eljárásának, harmonizációjának megkezdésére. Ezt a TEÉ elfogadta; ennek 

megfelelően módosították az etikai kódexet. A bizottság beszámolóját kiküldik a tagoknak, 

mert lehet belőle tanulni, és megkönnyíti a hibák, hiányosságok felismerését, kijavítását, még 

mielőtt eljárásra kerülne sor – zárta beszámolóját. 

A küldöttközgyűlés egyhangúan elfogadta mindkét beszámolót.  

 

Pongrácz Gábor ezek után mutatta be a 2022-es, idei költségvetést és a jövő évi tervet. Az 

energiaárak és a rezsiköltségek emelkedése miatt a működési költségeket (bérleti díj, banki- és 

postaköltség stb.) az ideinél magasabb összeggel tervezték be. A jelenlévők úgy látták, hogy a 

költségvetési tervezet elég rugalmas ahhoz, hogy a biztonságos működésre és a váratlan 

helyzetekre is fedezetet nyújtson.  

A küldöttközgyűlés egyhangúan elfogadta a költségvetési tervezetet. 
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III. Rövid hírek 

 

Megjelentek a „Kiváló Gyógyszerészi Gondozásért Díj” és a „Kiváló Gyógyszertári 

Asszisztensi Díj” odaítélési szabályzatai. A díjakkal a kamara a gyógyszerészi gondozás 

keretében végzett kiemelkedő gyógyszerészi, valamint a jól felkészült lelkiismeretes 

asszisztensek kiemelkedő szakmai gyakorlati tevékenységét kívánja elismerni. A Díjjal minden 

évben maximum három személy tevékenysége ismerhető el, akik oklevél elismerésben és 

pénzjutalomban részesülnek. 

Az előterjesztések visszaküldésének határideje idén: 2022. szeptember 30. 

A szabályzatok és az előterjesztéshez szükséges nyomtatvány ezen a linken érhetőek el. 

 

Az MGYK augusztus 27-én tartotta meg küldöttközgyűlését. Az erről szóló összefoglaló 

itt érhető el: https://www.mgyk.hu/beszamolo-a-kamara-kuldottkozgyuleserol.html  

 

Augusztus 20-án Magyar Arany Érdemkereszt kitüntetésben részesült dr. Brezanóczy 

Ferenc gyógyszerész, a váci Vácz Remete Gyógyszertár tulajdonos-vezetője, a Magyar 

Gyógyszerészi Kamara Pest Megyei Szervezete volt elnöke a gyógyszerészek érdekképviselete 

területén elért eredményei, valamint több évtizedes szakmai tevékenysége elismeréseként. 

 

A HUN-VE néven futó vizsgálatsorozat harmadik része a Magyarországon használt 

koronavírus-vakcinák hatékonyságát méri fel szisztematikusan. Szakmailag magas színvonalú, 

kormányzati támogatást is élvez, a szerzők között pedig Müller Cecília és Kásler Miklós is 

megtalálható. A HUN-VE 3 a tavaly őszi járványhullám alatti vakcinahatékonyságot vizsgálta 

az akkor domináns delta variáns ellen, és arra jutott, hogy bár az oltás beadása után idővel 

minden vakcina hatékonysága csökken, szinte minden tekintetben a kínai Sinopharm-oltás 

nyújtja a legalacsonyabb védelmet, ráadásul a mára alapvető fontosságú emlékeztető oltásként 

adva is sokkal kevésbé válik be, mint a többi, itthon használt vakcina. 

https://telex.hu/koronavirus/2022/08/29/hun-ve-3-vizsgalat-vakcinak-oltasok-hatekonysaga-

eredmenyessege-koronavirus-covid-ellen-delta-hullam-sinopharm-kinai-vakcina-harmadik-

adag 

 

 

IV. Továbbképzések, konferenciák 

 

A NEVES Egyesület a Semmelweis Egyetem Egészségügyi Menedzserképző Központtal 

és a Magyar Egészségügyi Menedzsment Társasággal közösen, a WHO Magyarországi 

Irodájának támogatásával konferenciát szervez a Betegbiztonsági Világnap alkalmából. 

 

A konferencia időpontja: 2022. szeptember 15. 

Helyszíne: Nemzeti Népegészségügyi Központ 

 

A konferencia ingyenes, de a részvétel előzetes regisztrációhoz kötött. 

A férőhelyek korlátozott száma miatt részvételi szándék jelzése szükséges a következő linken: 

https://www.surveymonkey.com/r/WHO-PSD 

A rendezvény részletes programja az alábbi linken érhető el: https://info.nevesforum.hu/ 

 

 

A PTE KK Magyar Cochrane Tagozat november 25-26-ra továbbképző kurzust hirdet 

orvosok, gyógyszerészek, egészségügyi szakemberek számára „Bizonyítékokon alapuló 

https://www.mgyk.hu/a-8222;kivalo-gyogyszereszi-gondozasert-dij-8221;-es-a-8222;kivalo-gyogyszertari-asszisztensi-dij-8221;-odaitelesi-szabal.html
https://www.mgyk.hu/beszamolo-a-kamara-kuldottkozgyuleserol.html
https://telex.hu/koronavirus/2022/08/29/hun-ve-3-vizsgalat-vakcinak-oltasok-hatekonysaga-eredmenyessege-koronavirus-covid-ellen-delta-hullam-sinopharm-kinai-vakcina-harmadik-adag
https://telex.hu/koronavirus/2022/08/29/hun-ve-3-vizsgalat-vakcinak-oltasok-hatekonysaga-eredmenyessege-koronavirus-covid-ellen-delta-hullam-sinopharm-kinai-vakcina-harmadik-adag
https://telex.hu/koronavirus/2022/08/29/hun-ve-3-vizsgalat-vakcinak-oltasok-hatekonysaga-eredmenyessege-koronavirus-covid-ellen-delta-hullam-sinopharm-kinai-vakcina-harmadik-adag
https://www.surveymonkey.com/r/WHO-PSD
https://info.nevesforum.hu/
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döntéshozatal: Eredmények és kihívások a gyermekgyógyászatban” címmel Kaposváron, a 

Kaposi Mór Oktató Kórházban. A képzés akkreditációja 18 szakma szerinti tanfolyamon 

szerzett pontot, más szakvizsgával rendelkező vagy szakvizsgával nem rendelkező orvosok és 

gyógyszerészek számára 18 szabadon választható tanfolyami pontot ér. A kurzuson való 

részvétel díjtalan, de előzetes regisztrációhoz kötött. A program és a jelentkezési lap a tagozat 

weboldaláról letölthető: https://hungary.cochrane.org/hu 

A jelentkezéseket a cochrane@pte.hu e-mail címre várják november 18-ig. 

 

Budapest, 2022. szeptember 6. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Az MGYK-KKTSZ kiadványa 

Felelős kiadó: Dr. Süle András 

Szerkesztő: Dr. Koncz Mária 

https://hungary.cochrane.org/hu
mailto:cochrane@pte.hu

